

# Referat for skolebestyrelsesmøde på Hellebækskolen

## 20. marts 2024 kl. 19.00 – 21.00

Sted: Hellebækskolen afdeling Hellebæk

Deltagere: Fredrik Fabian Eriksen, Anders Blomgren, Thomas Horn, Rie Kaiser-Nielsen, Inge Anna Jørgensen, Jacob Levin Svendsen, Nicklas Larsson, Oliver Zillo, Andreas Westergaard Sevel, Mads Fersner, Sarah Ørndrup, Christian Kragh, byrådsmedlem Janus Kyhl, 1. suppleant Anders Thyssen, 2. suppleant Anders Asger Nielsen og Olga og Noline (elevrådet).

Afbud: Dorte Lendal, Anders Blomgren, Anders Asger Nielsen og Janus Kyhl

| Emne (ansvarlig)          | Hvad skal vi udrette?   | Proces hvordan?   | Tid              | Beslutning – hvem gør hvad?  |
|---------------------------|---|---|------------------|--|
| Formalia /Fredrik         | Godkende referat fra sidste møde<br>Konstituering nye<br>bestyrelsesmedlemmer | Bilag   | 19.00 –<br>19.05 | Referat godkendt<br>Ny konstituering Anders Thyssen bytter plads med Sarah Ørndrup.<br>Dvs Anders Thyssen er 1.supp.<br>og at Sarah Ørndrup er nyt bestyrelsesmedlem.  |
| Nyt fra elevråd           | Sikre at sager fra elevrådet bliver<br>behandlet og evt. implementeret        | Elevrådet fremlægger nyt.<br>Referat på vej   | 19.05 –<br>19.15 | Elevrådet har først møde den 22. marts.<br>Det bliver foreslået, at de to nuværende elevrådsrepræsentanter<br>allerede nu tænker på hvem som evt kan overtage/stille op når de<br>går ud af 9. klasse efter sommerferien.                          |
| Princip - lektier         | Vedtage princip for lektier   | Lærerne har behandlet<br>princippet og bestyrelsen<br>skal nu behandle og<br>godkende. Bilag                  | 19.15 –<br>19.25 | Princip tilrettet efter drøftelse.<br>Princip vedhæftet<br>Skolebestyrelse besluttede princippet for lektier. Det bliver lagt op<br>på skolens hjemmeside.   |
| Timebudget                | Behandle skolens lektionsplan for<br>skoleåret 2024/2025                      | Orientering og kvalificering  | 19.25 –<br>19.40 | Vi gennemgik skolens timebudget. Der var en drøftelse om<br>prioriteringen af de enkelte fag. Forslag om evt at opprioritere<br>matematik. Vi aftalte at vi afventer regeringens seneste udspil. Vi<br>tager drøftelse igen i efteråret.           |
| Skolemælk afd<br>Hellebæk | Beslutte om vi skal stoppe med<br>skolemælk på afd Hellebæk                   | Drøftelse   | 19.40 –<br>19.50 | På Afdeling Hellebæk bliver der solgt 18 mælk om dagen. Det er<br>kun 3-6 stk af dem der bliver hentet.<br>Bestyrelsen beslutter at afslutte mælkeordningen på afdeling<br>Hellebæk. Eleverne vil fremover kunne købe mælk i vores<br>køleautomat. |
| Skole-hjem-samtaler       | Revidere princippet for skole-<br>hjem-samarbejdet                            | Behandle et ønske om at<br>der fremover er en årlig<br>skole-hjem-samtale og en<br>mulig samtale efter behov. | 19.50 –<br>20.05 | Der er et forslag om at der fremover skal være en skole-hjem-<br>samtale årligt og derudover behovssamtaler hvor det måtte være<br>aktuelt.<br>Bestyrelsen valgte at fastholde de nuværende principper.  |

|  |   |   |                  |   |
|--|---|---|------------------|---|
|  |   | Bilag   |                  |   |
| Høring<br>Takster specialtilbud  | Afgiver høringssvar til en generel reduktion af taksterne på vores interne kommunale specialtilbud. | Høringssvar<br>Bilag  | 20.05 –<br>20.15 | Christian Kragh og Fredrik Fabian Eriksen skriver høringssvar. Udgangspunktet er at man er bekymret over at man reducerer i serviceniveauet på specialskolerne. Frist for høringssvar 2. april.   |
| Snus, puff-bars mm   | Blive klogere på omfang og drøfte initiativer   | Drøftelse og overveje om vi skal have en gæst med til et kommende møde  | 20.15 –<br>20.25 | Bestyrelsen drøftede udfordringerne og delte erfaringer. En bekymring over hvem nemt det er at få fat i og hvor unge brugerne er. Hvordan skal vi håndtere det? Det skal være et tema på forældremøder tidligere i skoletiden. Mere Information ud til forældrene.  |
| Mediesager - beredskab   | Jacob Levin ønsker en drøftelse om medieberedskab og kommunikation til forældre                     | Drøftelse   | 20.25 –<br>20.45 | Baggrunden for emnet er sagen i Køge. Oplevelsen af at skoleledelsen og skolebestyrelsen er blevet udskammet. Der bør være et kommunal medieberedskab. Bestyrelsen ønsker at Thomas Horn tager det med videre til forvaltningen.  |
| Nyt fra ... /Alle <ul style="list-style-type: none"> <li>• Forældrene</li> <li>• Personalet</li> <li>• Ledelsen</li> </ul> | Samle op på det der er sket siden sidst med interesse for skolebestyrelsen.                         | <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kort snak om venskabsklasser</li> <li>• Status på ledelsessituationen</li> <li>• Status på kantinen</li> </ul> | 20.45 –<br>20.55 | Nedsætte arbejdsgruppe til Fondsansøgning I forhold til eksperimentarieret på AP. Fristen til Veluxfonden er den 11. april. Andreas og Kristian er tovholdere for en ansøgning.<br><br>Thomas redegjorde for den ledelsesrokade som er sat frem til 1. august. Thomas roste ledelsesteamet og personalegruppen. Afgangsprøverne står for døren. |
| Næste møde.  | Ekstraordinært SB-møde 16. april  |   | 5 min            | Opfølgning på medieberedskab  |